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P R O T O K Ó Ł  NR XXXIV/09 
 
z sesji Rady Gminy Mokrsko odbytej w dniu 30 czerwca 2009 roku  w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy pod przewodnictwem pani Sabiny Sokół – 
Przewodniczącej Rady 
 
 
Ustalona liczba radnych – 15 
Faktyczna liczba radnych – 15 
Liczba radnych obecnych na sesji - 14 
 
Radni Rady Gminy obecni na sesji: 
1.Braliński Zbigniew 
2.Gładysz Irena 
3.Grześlak GraŜyna 
4.Juszczak Jan 
5.Majtyka Grzegorz 
6.Mielczarek Marek 
7.Piśniak Arkadiusz 
8.Podyma Zbigniew 
9.Rzepka Wiesław 
10.Słowik Zdzisław 
11.Sokół Sabina 
12.Strózik Teresa 
13.Szaniec Wojciech 
14.Wolna Genowefa 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
1.Kącki Tomasz -  Wójt Gminy 
2.Stanek Małgorzata – Sekretarz Gminy 
3.Nagła Renata – Skarbnik Gminy 
4.Jolanta Gardyan – Kierownik GOPS Mokrsko 
5.Beata Marczak – Kierownik Referatu Zamówień Publicznych i Pozyskiwania Funduszy 
6.Baranowska Patrycja – Referent w UG 
7.Beata Pilarczyk  - Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wieluniu 
8.Rałal Płóciennik  - Komendant Komisariatu Policji w Białej 
9.Szajsner Beata – sołtys sołectwa Krzyworzeka II 
10.Ptak GraŜyna - sołtys sołectwa Jasna Góra 
11.Szkudlarek Zbigniew – sołtys sołectwa Komorniki 
12.Komor Danuta – sołtys sołectwa Mokrsko II 
13.Ciura ElŜbieta – sołtys sołectwa Mątewki 
14.Braliński Stanisław – sołtys sołectwa Motyl 
15.Czart Wiesława – sołtys sołectwa Chotów 
 
Ogółem w obradach XXXIV sesji udział wzięło 29 osób. 
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Porządek  obrad sesji: 
 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
2.Ustalenie porządku obrad 
3.Przyjęcie protokółu z XXXIII sesji Rady Gminy 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Informacja Wójta Gminy o działalności pomiędzy sesjami 

      6.Informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
         gminy Mokrsko 
      7.Informacja na temat bezrobocia na terenie gminy Mokrsko 
      8.Podjęcie uchwał w sprawie: 
         a/zaciągnięcia kredytu na pokrycie deficytu budŜetu gminy 
         b/zmian w budŜecie gminy na 2009r 
         c/uchwalenia funduszu sołeckiego 
         d/zatwierdzenia projektu konkursowego „Pomocna Dłoń” w ramach 
            działania 7.2.- przeciwdziałanie wykluczeniu i wzmacnianie sektora 
            ekonomii społecznej, poddziałania 7.2.1.- aktywizacja zawodowa i 
            społeczna osób zagroŜonych wykluczeniem społecznym, Priorytetu 
            VII Programu   Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 
        e/zaopiniowania projektu Uchwały Rady Miasta Ruda Śląska 
           dotyczącej likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
           Zdrowotnej Szpitala  Miejskiego w Rudzie Śląskiej z siedzibą przy 
           ul.Lipa 2 
      9.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
      10.Zamknięcie obrad sesji 

 
 

 
P u n k t  1 

 
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 
 

Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła XXXIV sesję. Powitała 
wszystkich obecnych stwierdzając iŜ jest wymagane kworum radnych do podejmowania 
uchwał i wniosków. 
 
 

P u n k t  2 
 

Ustalenie porządku obrad 
 

Przewodnicząca Rady  - porządek obrad sesji został radnym przesłany łącznie z 
zaproszeniem. Czy do przesłanego porządku sesji są uwagi? 
 
Do porządku obrad XXXIV sesji Rady Gminy nie wniesiono uwag. 
Rada Gminy  porządek obrad sesji   przyjęła jednogłośnie. 
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P u n k t 3 
 

Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji 
 

Protokół z ostatniej sesji był wyłoŜony na sali obrad przed sesją. Do protokółu nie wniesiono 
uwag, został przyjęty bez odczytywania. 
 
 

P u n k t  4 
 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono: 
- radną Wolną Genowefę 
- radnego Piśniaka Arkadiusza 
- radnego Podymę Zbigniewa 
 
Zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków Rada Gminy przyjęła 

 
 

P u n k t   5 
 

Informacja Wójta Gminy o działalności międzysesyjnej 
 

Wójt Gminy przedstawił informację o działalności pomiędzy sesjami /informacja w 
załączeniu/ 
 
Dyskusja: 

Radny Piśniak –  
-Jaki jest stan realizacji rozbudowy Szkoły w Mokrsku /nadbudowy nad kotłownią/. Kiedy 
fizycznie ruszy budowa? 
- czy będzie malowana hala sportowa wewnątrz? 
Wójt Gminy 
-  Plan budowy został przekazany firmie. Od niej zaleŜy kiedy rozpocznie budowę. Jednym z 
warunków w przetargu był termin zakończenia inwestycji, który został określony  na 30  
listopada br. Z informacji jaką mamy, firma miała wejść na budowę w ubiegły czwartek. My 
ze swej strony zrobiliśmy wszystko. Będziemy Ŝądać aby budowa była realizowana zgodnie z 
projektem i terminami.  
- w tym roku na Szkołę w Mokrsku została przeznaczona dość duŜa kwota  na prace związane 
z odwodnieniem budynku , połoŜeniem kostki i wymianą ogrodzenia. Jeśli pozostaną jakieś 
środki, to  moŜe w ramach tego remontu udałoby się równieŜ pomalować sale.  
Radny Piśniak  
– jaki jest stan  realizacji złoŜonych przez nas wniosków na kanalizacje, zajęcia pozalekcyjne,  
pozyskania środków  dla Komornik w ramach  Odnowy Wsi  oraz na rozbudowę  ŚDS? 
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Wójt Gminy  
- czy otrzymamy  środki z Urzędu Wojewódzkiego  na rozbudowę ŚDS  będziemy   wiedzieć 
  w połowie sierpnia. Na  dzień dzisiejszy środki  na opiekę społeczną  w województwie   cały 
  czas są obcinane. Prawdopodobnie tych pieniędzy nie będzie. 
-Wniosek na Komorniki był juŜ dwukrotnie poprawiany. Obecnie są pewne wątpliwości  do 
   wniosku. Pozwolono wszystkim wnioskodawcom podwyŜszyć kwotę dofinansowania. 
  Kwota przeznaczona na ten konkurs nie została przekroczona i prawdopodobnie wszystkie 
  wnioski przejdą. W momencie gdy będziemy mieć pewną informację, Ŝe nasz wniosek 
  przeszedł,   zostanie ogłoszony przetarg na tą inwestycję z równoczesnym zaciągnięciem 
  kredytu. Jest to zadanie, które najpierw musimy zrealizować, a później dopiero środki 
  moŜemy odzyskać.  
- Wniosek dotyczący pozyskania środków na zajęcia pozalekcyjne przeszedł ocenę formalną. 
   Na rozpatrzenie wniosku jest termin 3 miesięcy. Na dzień dzisiejszy nie mamy Ŝadnej 
   informacji co do poprawek. 
- wniosek na kanalizację został złoŜony. Nie mamy Ŝadnej informacji odnośnie wniosku. 
   Pieniędzy jest mniej niŜ kwota, na którą zostały złoŜone wnioski. Większość samorządów 
   wiejskich złoŜyła wnioski tzw. ”połówkowe” aby otrzymać  2 p-kty więcej. 
Radna Grześlak -  jaka była frekwencja w czasie wyborów do europarlamentu i jaka partia na  
terenie naszej gminy wygrała. 
Pani Stanek – Sekretarz Gminy -  na naszym terenie najwięcej głosów otrzymała Platforma 
Obywatelska, później Prawo i Sprawiedliwość i następnie PSL. Frekwencja wynosiła ok.25%. 
Radna Gładysz -  co zostało w OŜarowie zakupione za 14 tys.zł, jaka działka? Czy w 
perspektywie czasu Urząd Gminy myśli równieŜ o innych pozostałych wsiach i czy będą 
składane wnioski o pozyskanie środków na realizację zadań w miejscowości Chotów i 
Słupsko? 
Wójt Gminy  
- W OŜarowie została zakupiona Zlewnia Mleka.  
- Jeśli chodzi o składanie kolejnych wniosków, to musimy poczekać aŜ pewne zadania 
   zostaną zrealizowane. JeŜeli przejdzie wniosek dotyczący   kanalizacji w Mokrsku i budowa 
   rozpocznie się w przyszłym roku oraz realizowana będzie inwestycja w Komornikach, 
   zadanie związane z rekultywacją wysypiska,  to moŜe zabraknąć  nam środków 
   finansowych jako udział  własny na kolejne zadania. 
Będą przygotowywane kolejne zadania tj.: 
- inwestycja dotycząca obiektu  sportowego w Chotowie / łącznie z pozwoleniem i decyzją 
   środowiskową/ , projekt na budowę chodnika w Chotowie,   
- w Mokrsku będzie wykonywany projekt na budowę chodnika na „Piekło”  
- będą kontynuowane prace rewaloryzacyjne w parku Mokrsku i Chotowie 
Realizacja innych zadań zaleŜy od tego , które wnioski przejdą i na ile starczy nam środków. 
W tym roku  według kwot  składanych wniosków będziemy musieli zaciągnąć jeszcze  kredyt 
w wysokości około 2600 tys.zł.  Gmina wówczas byłaby zadłuŜona na 6 mln zł. Powoduje to, 
Ŝe z innymi zadaniami musimy poczekać. 
Poza tym są jeszcze  niewiadome tj. czy nie będzie przeszacowania kwoty dotacji w związku  
obecną z sytuacją Państwa. Prawdopodobnie będziemy musieli przeznaczyć dodatkowe 
środki  finansowe z budŜetu gminy do płac w oświacie.  Ponadto na koniec roku moŜe się 
okazać, Ŝe będziemy musieli dołoŜyć do płac wielokrotnie więcej, jak będziemy liczyć 
średnie wynagrodzenie w danej grupie zawodowej nauczycieli. 
Radna Grześlak -  czy były jeszcze inne ustalenia jeśli chodzi o chodnik na „Piekle”. Czy 
tylko mamy podjąć decyzję po której stronie miałby być budowany. 
Wójt Gminy -  Starostwo chciałoby jak najmniej wykonać i jak najtaniej i jak najpóźniej. 
UwaŜam, Ŝe Starostwo przedstawi jakąś koncepcję i będziemy nad nią dyskutować. Na razie 



 5

jest wersja oszczędnościowa p.Burzyńskiego tj. zasypanie rowów, wybudowanie studzienki  i  
wykonanie przejść na drugą stronę  drogi, które odprowadzałyby wodę do odkrytego rowu. 
Radna Grześlak – co będzie, jeśli Gmina nie zaakceptuje propozycji p.Burzyńskiego. Czy 
chodnik będzie budowany? 
Wójt Gminy –  zawsze problemem są pieniądze. W tym  roku pieniądze na projekt są. Gorzej 
będzie z środkami na realizację budowy chodnika. Wykonanie 1 m kolektora  kanalizacji 
deszczowej kosztuje ok.300 zł. Starostwo nie chce budować kolektora,  poniewaŜ nie ma 
środków, stąd propozycja oszczędnościowa. Dobrze byłoby aby chodnik był budowany po 
wykonaniu kanalizacji  na tym odcinku.   
Radny Rzepka  
– Co jest przyczyną, Ŝe wniosek składany do PROW-u na Odnowę Centrum Wsi Komorniki 
   powrócił ponownie do poprawki. O ile wiem jest wniosek wraca juŜ 3 raz. 
- kiedy zostaną wykopane rowy na Zmyślonej . Czy znany  jest termin wykonania tego 
   zadania. Były zapewnienia, Ŝe rowy zostaną wykopane w marcu, później w czerwcu. Dziś 
   czerwiec się kończy a rowów nie ma. 
Pani Przewodnicząca -  wczoraj z sołtysem z Komornik byliśmy u p.Wójta. ustaliliśmy, Ŝe w 
tej sprawie pojedziemy do Powiatu. Ja miałam z p.Starostą uzgodnić wizytę.  Dzwoniłam 
kilka razy, wczoraj była sesja Rady Powiatu i nie udało mi się skontaktować z Starostą. 
Dzisiaj dzwoniłam 2 razy, ale w sekretariacie p.Starosty nikt nie podnosi słuchawki. 
RównieŜ próbowałam wczoraj skontaktować się z radnym Powiatowym p.Kielerem. 
PoniewaŜ wyjeŜdŜa na kilka dni na urlop , nie będzie mógł uczestniczyć z nami w spotkaniu. 
Termin spotkania jest  w trakcie załatwiania. Będę próbowała jeszcze raz dzisiaj 
skontaktować się p.Starostą. 
Wójt Gminy -  Jeśli chodzi o wniosek jaki złoŜyliśmy do PROW odnośnie Komornik, to 
dobrze jest , Ŝe nie został odrzucony a tylko odesłany do poprawienia. Zdarza się  tak, Ŝe  
wniosek wstępnie został  zaakceptowany, natomiast przy szczegółowym sprawdzeniu okazuje 
się, Ŝe naleŜy go uzupełnić  lub poprawić / np. był problem czy znaki, które są ustawione na 
parkingu są kosztem kwalifikowanym czy nie/. 
Radny Szaniec – Chciałbym wyjaśnić sprawę zakupu działki w OŜarowie, tj odnieść się do 
zapytania  radnej Gładysz . 
PoniewaŜ  były osoby prywatne zainteresowane kupnem nieruchomości po Zlewni Mleka w 
OŜarowie, Rada Sołecka w OŜarowie wystąpiła do Wójta Gminy z prośbą o nabycie  jej przez 
Gminę. Mam chodziło aby był dostęp do zbiornika ppoŜ., oraz do działki gminnej znajdującej 
się za tym stawem. Prawa strona działki obok zbiornika została juŜ sprzedana pod drogę. Jeśli 
osoba prywatna nabyłaby tą działkę,  byłby ograniczony dostęp do zbiornika ppoŜ i do działki 
gminnej. Środki na nabycie tej nieruchomości proponujemy przeznaczyć z sprzedaŜy 
budynku po przedszkolu w OŜarowie. Dla OŜarowa jest to waŜny punkt. Między innymi na 
tym placu zawracają   autobusy dowoŜące pracowników do Korony, Dylaków i Ozimka . 
Radna Gładysz -  popieram zakup tej działki OŜarowie,  ale  podobny problem jest w 
Chotowie. W centrum Chotowa jest równieŜ  nieruchomość, na której  stoi budynek Zlewni 
Mleka. Działka ta swoim wyglądem psuje wizerunek  wsi. Gdy my wystąpiliśmy z wnioskiem 
o nabycie  działki, to uznano, Ŝe cena jest zbyt wysoka. Cieszę się , Ŝe Wam  udało się kupić 
tą działkę,  ale  nam teŜ się naleŜało. 
Radny Majtyka  -  w OŜarowie został wyczyszczony zbiornik ppoŜ . Powstało koło 
wędkarskie Karaś. Obecnie Gmina ani wieś nie ponosi Ŝadnych kosztów związanych 
utrzymaniem zbiornika. Koło wędkarskie  zakupiło kosiarkę i wykaszają trawę oraz 
utrzymują porządek wokół stawu. Członkowie Koła wędkarskiego zobowiązali się równieŜ do 
zagospodarowania budynku po Zlewni Mleka na własne potrzeby. 
Przewodnicząca Rady – Dobrze , Ŝe nieruchomość została nabyta, ale kiedy ma być 
zapłacone. W budŜecie gminy nie były zaplanowane środki na takie zadanie. Kiedy Gmina 
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będzie musiała zapłacić  za tą nieruchomość i kiedy będzie sprzedany budynek po 
przedszkolu. 
Pani Stanek -   Termin zapłaty zostanie ustalony przez Spółdzielnię Dostawców Mleka. Przed 
tym musi być podpisany protokół uzgodnień. Zapłacić musimy przed zawarciem aktu 
notarialnego.. Skoro przystąpiliśmy do przetargu i wygraliśmy, to musimy zakupić 
nieruchomość. 
Jeśli chodzi o budynek po przedszkolu, to został zlecony szacunek lokali, które zostały juŜ 
wyodrębnione i udział w gruncie. Po wykonaniu szacunku przez biegłego wdroŜymy 
procedurę związana ze sprzedaŜą. Najpierw musimy zawiadomić najemców o prawie 
pierwokupu. JeŜeli nie skorzystają z oferty lokale mogą być sprzedane w drodze przetargu. 
Wójt Gminy – na zakupy nieruchomości czy związane ze zbyciem w budŜecie gminy mamy 
zaplanowaną kwotę 50 tys.zł. 14 tys.zł mieści się w tej kwocie. Pani Skarbnik wyraziła 
równieŜ swoją zgodę. 
Radna Wolna -  czy wiadomo kiedy będzie robiona droga  .Krzyworzeka-OŜarów 
Wójt Gminy -  Firma, która ma budować tą drogę ma przekazany plac budowy. Ma 3 
miesiące od  podpisania umowy na wykonanie zadania. Umowa została podpisana na 
początku czerwca.  
Do wykonania jest 1350 mb w Krzyworzece i 580 mb na Brzezinach. 
 
Więcej zapytań ani uwag do przedstawionej informacji Wójta nie było. Rada Gminy 
przedstawioną informację przyjęła do wiadomości. 
 
 
 

P u n k t  6 
 

Informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa  
i porządku publicznego na terenie gminy Mokrsko 

 
Pan Rafał Płóciennik -  Komendant Komisariatu Policji, W ubiegłym roku na terenie 
podległym Komisariatowi w Białej /5 gmin/ wzrosła przestępczość, ogólnie o 83 
przestępstwa. Smutne jest to, Ŝe spadła nam równieŜ ogólna wykrywalność przestępstw o 
0,9%.  Ubiegły rok był tym rokiem, gdzie  nie było pełnej obsady kadrowej. Obecnie mamy 
pełny stan osobowy na Komisariacie, co z pewnością będzie bardziej odczuwalne w 
środowisku. 
Mimo wzrostu przestępczości ogólnej i spadku wykrywalności ogólnej  wzrosła 
wykrywalność przestępstw kryminalnych /kradzieŜe, kradzieŜe z włamaniami i uszkodzenia/. 
Gmina Mokrsko   w ub.roku była najspokojniejsza. Spadła równieŜ ilość przestępstw w 
porównaniu do roku 2007   /w roku 2007  przeprowadzono 64 postępowania, a w roku 2008 – 
38/. Największy spadek postępowań  zauwaŜalny jest w kategorii innych przestępstw  
/wypadki drogowe,  znęcanie,  nie płacenie  alimentów, czyny samobójcze/.  
Gmina Mokrsko jest równieŜ jedyną Gminą, w której ilość przestępstw spowodowanych 
przez nietrzeźwych uŜytkowników dróg nie zmieniła się w porównaniu do roku 2007. 
Jeśli chodzi o wykroczenia w ub. roku na terenie działania Komisariatu w Białej zanotowano 
115 wykroczeń, z czego 27 dotyczyło gminy Mokrsko.  Utrzymany jest w porównaniu do 
roku 2007 poziom jazdy w stanie po uŜyciu alkoholu. Na terenie gminy Mokrsko zanotowano 
1 wypadek drogowy i 16 kolizji drogowych. Nikt jednak w związku  z wypadkiem nie poniósł 
śmierci. Ogólnie na  terenie działania Komisariatu  w wyniku wypadków na drodze,  7 osób 
poniosło śmierć. 
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Jeśli chodzi o imprezy masowe na terenie działania dyskoteki Protektor w Białej, to 
zauwaŜalny spadek przestępstw, szczególnie spraw  związanych z narkotykami. W roku 2008 
było 17 postępowań przygotowawczych jeśli chodzi o narkotyki, gdzie na początku ilość 
przestępstw sięgała 100.  
/szczegółowa informacja na temat bezpieczeństwa i porządku publicznego w załączeniu/ 
 
Dyskusja: 

Sołtys Szkudlarek – jaka jest podstawa prawna w stosunku do napływających osób z krajów 
będących członkami Unii Europejskiej /Bułgarów czy narodowości rumuńskiej/ odnośnie 
zameldowania czy płacenia jakichkolwiek podatków. W mojej miejscowości daje się np. 
zauwaŜyć, Ŝe melduje się 1 rodzina a w krótkim czasie pojawia się 5-6 rodzin. Dzieci z tych 
rodzin wychowuje ulica, są pozostawione bez opieki. 
Komendant Komisariatu Policji – Kwestia meldunku czy płacenia podatków jest to sprawa, 
która nie podlega pod Komisariat Policji. Jest to sprawa administracyjna, podlega pod organy 
meldunkowe czy Urzędy Skarbowe. 
JeŜeli mamy informację, Ŝe ktoś przebywa bezprawnie na terenie kraju, weryfikujemy i 
sprawdzamy taką osobę. Bardzo często te osoby Ŝyją w ciągłej rotacji, przemieszczają się z 
jednego miejsca w drugie. 
Ostatnie przypadki, które weryfikowaliśmy na terenie gminy Skomlin wykazały, Ŝe te osoby 
mogą przebywać na tym terenie. 
Jeśli chodzi o  Komorniki sprawę zweryfikujemy i przez pana Wójta lub p.Przewodniczącą 
przekaŜę informację. Jest to sprawa, która podlega pod  Powiatową Komendę Policji, a nie 
nas. W ubiegłym roku nie mieliśmy przypadku nielegalnego przebywania  obcokrajowców na 
naszym terenie. 
Radna Grześlak -  niedaleko gdzie mieszkam, zamieszkują  teŜ obcokrajowcy. Nie chodzi o 
zameldowanie i płacenie podatków,  ale bezpieczeństwo. Mają 2 wielkie psy, które juŜ 
dwukrotnie uciekły i stwarzają  niebezpieczeństwo. Nie wiem czy te psy są groźne, ale sam 
ich widok budzi strach.. W związku z tym mam prośbę, aby funkcjonariusze Policji 
przejeŜdŜając zwrócili  uwagę, aby psy nie były wypuszczane.  
Komendant Komisariatu Policji -  Sprawę przekaŜę funkcjonariuszom  patrolu. Będą mieli 
wpisaną sprawę do  załatwienia w ramach zadań doraźnych. Kwestia wałęsających się czy 
bezdomnych psów naleŜy do kompetencji urzędów gmin. Natomiast w przypadku kiedy 
problem dotyczy jakiegokolwiek zwierzęcia na uwięzi, w tym równieŜ psa  sprawa podlega 
pod policję. Dobrze byłoby aby mieszkańcy zwrócili na to uwagę, gdyŜ kary nie są małe 
 /200 zł/. 
 
PoniewaŜ więcej zapytań nie było. Przewodnicząca podziękowała Komendantowi za 
przybycie i złoŜenie informacji.  
 
Rada Gminy przedstawiona informacje przyjęła do wiadomości. 

 
 

P u n k t  7 
 

Informacja na temat bezrobocia na terenie gminy Mokrsko 
 

Pani Beata Pilarczyk, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy -  przedstawiła informację na 
temat bezrobocia na terenie gminy Mokrsko wg stanu na dzień 31.05.2009r /informacja w 
załączeniu/ 
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Dyskusja: 

Radny Szaniec -  czy nadal obowiązuje kryterium 2 ha, aby otrzymać zasiłek dla 
bezrobotnych i w jakiej  wysokości. jest wypłacany i na jaki okres obowiązuje. 
Pani Pilarczyk -  osoba posiadająca gospodarstwo rolne powyŜej 2 ha nie występuje  u  nas 
jako bezrobotna, moŜe być tylko zarejestrowana jako osoba poszukująca pracę. 
Zasiłek dla bezrobotnego wynosi obecnie trochę mniej niŜ 600 zł brutto. Dla osób, które mają 
staŜ pracy  5 lat wypłacany jest w wysokości 80% tej kwoty, natomiast mający staŜ powyŜej 
20 lat 120%. Zasiłek jest wypłacany przez pół roku, dla osób posiadających  staŜ powyŜej 30 
lat przez okres 1 roku. 
Radny Mielczarek -  ile wynosi kwota pomocy dla osób bezrobotnych chcących  prowadzić 
działalność gospodarczą na własny rachunek i w jakich terminach naleŜy składać wnioski? 
Ile osób złoŜyło wnioski i ile otrzymało pomoc? 
Pani Pilarczyk -  od 1 lutego br obowiązuje zmiana do ustawy. Kiedyś pomoc na rozpoczęcie 
działalności wynosiła kwotę  5-krotnego przeciętnego wynagrodzenia, obecnie kwota dotacji 
wynosi 6-ciokrotne  przeciętne wynagrodzenie. Kwota ta zmienia się co kwartał i wynosi 
obecnie ponad 18 tys.zł. Zainteresowanie dotacjami jest b. duŜe. Od grudnia ub.roku zapisało 
się około 350 osób. Obecnie  pozyskaliśmy środki  z europejskiego funduszu społecznego z 
programu „Kapitał Ludzki” na organizację około 90 dotacji. Wpłynęły do nas wnioski od 83 
osób z grupy 170 osób, które wezwaliśmy do Urzędu i zaproponowaliśmy im złoŜenie 
wniosków. Z grupy 350 zainteresowanych , rekrutacją do wniosków  objęliśmy 170 osób, 
natomiast zgłosiło się około 120 osób, wnioski złoŜyły 83 osoby, w tym 79 osobom 
przyznano juŜ dotacje. Mamy rezerwę finansową na około 10 dotacji. Ponadto jesteśmy w 
trakcie aneksowania umowy dotyczącej przyznania środków z Europejskiego Funduszu 
Społecznego. W związku z tym być moŜe otrzymamy jeszcze środki na 10 dodatkowych 
dotacji. 
W miesiącu kwietniu składaliśmy wniosek o środki z rezerwy Ministra Pracy i Polityki 
Społecznej. Z tej rezerwy planowaliśmy  przyznanie dotacji na aktywizacje  osób 
bezrobotnych. Z kwoty 3.900 tys.zł. o którą występowaliśmy otrzymaliśmy 1.600 tys.zł. 
Mimo naszych zapotrzebowań na b.duŜe pieniądze i chęci pomocy wielu ludziom, jesteśmy 
ograniczeni środkami finansowymi. W związku z tym nie jesteśmy w stanie wszystkich 
wniosków  załatwić pozytywnie. 
Napisaliśmy kolejny wniosek, w którym planujemy jeszcze realizację dotacji. Czy otrzymamy 
pieniądze, niestety nie wiemy. 
Radna Gładysz -   Czy jest tendencja wzrostowa bezrobocia. Pani Dyrektor przedstawiła nam 
dane na koniec maja, a jest juŜ koniec czerwca. Czy liczba bezrobotnych się zwiększa. Jakimi 
miejscami pracy dysponuje Urząd Pracy i czy stara się pomóc bezrobotnym w 
przekwalifikowaniu  zawodu. 
Pani Pilarczyk -  Na koniec maja stan bezrobocia nie był najwyŜszy jaki był w tym roku. 
NajwyŜszy był na koniec  marca /3.600 osób/. Tendencja jak na razie jest spadkowa.  W 
czerwcu nie  zaobserwowaliśmy wzmoŜonej rejestracji osób bezrobotnych. Być moŜe nie 
będzie źle. Chcę jednak powiedzieć, Ŝe perspektywa zwolnień grupowych pracowników w 
ZUGiL-u nie jest optymistyczna. Dotychczas w ZUGiL-u w ramach zwolnień grupowych z 
pracy odeszło 150 osób, a są planowane jeszcze do końca  roku zwolnienia w dwóch grupach 
po 200 osób. Trudno powiedzieć, czy wszystkie zwolnione osoby będą się u nas rejestrować 
jako bezrobotni. 
Oferty pracy są róŜne. PrzewaŜnie są oferty budowlane sezonowe, szwaczki itp W ub. 
tygodniu zorganizowaliśmy targi pracy. DuŜa grupa osób została poinformowana o 
organizacji  targów. Były zorganizowane stanowiska z  35 firm, na których  było ponad 200 
ofert pracy. Wszystkie osoby, które faktycznie szukają pracy miały moŜliwość przyjścia i 
bezpośrednio porozmawiania z pracodawcą. 
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Radna Grześlak – jeŜeli wnioski o staŜystów są składane pod koniec roku, czy jest szansa na 
przydział staŜysty, czy fundusz  jest juŜ wyczerpany i trzeba czekać do następnego roku. 
Pani Pilarczyk -  Wystąpiliśmy o duŜe środki, a otrzymaliśmy duŜo mniej. Staramy się okres 
staŜu skracać, aby dać moŜliwość skorzystania ze staŜu jak największej liczbie osób. 
U nas przy refundacji staŜu istotna jest perspektywa zatrudnienia. Wszystkie prywatne firmy 
obligujemy do zatrudnienia później staŜystów na stałe. 
Dawniej była moŜliwość przedłuŜenia staŜu nawet do 12 m-cy. W tej chwili staramy się 
określać czas staŜu w zaleŜności  jakie są do wykonania zadania przez konkretnego staŜystę. 
Czy pod koniec roku będą pieniądze na staŜe? Wystąpiliśmy z drugim wnioskiem o następne 
środki z rezerwy Ministra, które obejmowałaby okres m-ca października i  listopada. Czy 
otrzymamy środki,  nie wiem. 
Śródków,  które mamy starczy nam na miesiąc a moŜe 2 miesiące. Jeśli nie otrzymamy 
pieniędzy, będzie to koniec staŜy w tym roku. Chcę równieŜ powiedzieć, Ŝe mamy juŜ 
wykorzystane środki na prace interwencyjne oraz roboty publiczne. Jest trochę rezerwy na 
dotacjach  ze środków unijnych, ale teŜ b. niewiele. Czekamy na pieniądze z Ministerstwa.  
Wójt Gminy – podziękował p.Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy  za  pozytywne 
rozpatrzenie naszych wniosków i przyznanie nam tylu pracowników.   
 
PoniewaŜ więcej zapytań nie było, Przewodnicząca Rady podziękowała pani Dyrektor za  
przedstawienie informacji, Ŝycząc aby udało się pozyskać jak najwięcej środków finansowych 
celem zmniejszenia bezrobocia  w naszym powiecie. 
 

 
P u n k t  8 

 
Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
a/ zaciągnięcia kredytu na pokrycie deficytu budŜetu gminy 
 
Głos zabrała pani Skarbnik Gminy. 
Na sfinansowanie planowanego deficytu budŜetu gminy Mokrsko na zadania określone w 
uchwale budŜetowej na 2009 r  planuje się zaciągnąć kredyt w wysokości 650 tys.zł z 
przeznaczeniem na zadania inwestycyjne: 
- przebudowę drogi gminnej Chotów-Krzyworzeka-OŜarów wraz z urządzeniami 
   bezpieczeństwa ruchu,  
   Pierwotnie planowano zaciągnąć kredyt w wysokości 850 tys.zł. Wczoraj    otrzymaliśmy 
   decyzję Wojewody odnośnie przyznania nam dotacji na dofinansowanie tego 
   przedsięwzięcia w kwocie 216.865.zł. W związku z tym  o 200 tys.zł jest zmniejszony 
   kredyt na to zadanie. 
- przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Brzeziny – etap II, 
- rozbudowa budynku szkolnego w miejscowości Mokrsko – etap I. /do wysokości naszego 
   wkładu   własnego/  
Kredyt zostanie spłacony z dochodów własnych gminy przez okres 5 lat.  Bank, w którym 
zostanie zaciągnięty kredyt zostanie wybrany w trybie ustawy Prawo zamówień publicznych. 
 
Zapytań ani uwag nie było. Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i Wniosków o 
przedstawienie projektu uchwały. 
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Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXIV/175/09 w sprawie zaciągnięcia 
kredytu na finansowanie planowanego  deficytu budŜetu gminy Mokrsko na zadania 
określone w uchwale budŜetowej na 2008 rok. 
 
b/ zmian w budŜecie gminy na 2009r 
 
Głos zabrała pani Skarbnik Gminy. 
Proponowane zmian w budŜecie gminy na 2009 rok dotyczą: 
 
1.zmian w planie dochodów i wydatków budŜetu gminy poprzez zwiększenie        
   dochodów i wydatków: 
 

DOCHODY 

Dział 600 – Transport i łączność 

Zwiększa się o kwotę 216.865 zł. Są to dochody majątkowe pochodzące z dotacji celowej z 
budŜetu państwa przeznaczonej na dofinansowania przedsięwzięcia realizowanego w ramach 
programu wieloletniego pod nazwą „Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych” na 
lata 2008-2011 tj. na przebudowę drogi gminnej 117054E Chotów-Krzyworzeka-OŜarów 
Dotacja pochodzi z rezerwy zaplanowanej w ustawie budŜetowej , rezerwy Wojewody 
Łódzkiego. 
Dział 758 – RóŜne rozliczenia 

Zwiększa się  o kwotę 25.000 zł. Są to rozliczenia z lat ubiegłych. 
Dział 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza 

Zwiększa się o 25.888 zł. jest to kwota dotacji celowej przeznaczonej na dofinansowanie 
zakupu podręczników dla uczniów zgodnie z uchwałą Rady Ministrów z 27 kwietnia 2009r w 
sprawie Rządowego programu pomocy uczniom w 2009r tzw. wyprawka szkolna 
Dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 
Zwiększa się dochody bieŜące o kwotę 8500 zł, z czego 4000 zł jest  to dofinansowanie 
przedsięwzięcia III Sejmiku Teatrów Wsi Polskiej z Narodowego Centrum Kultury . 
Pozostałe 4500 zł jest to akredytacja  uczestników sejmiku.  
 
W sumie dochody zwiększa się o kwotę 276.253 zł. 
 
WYDATKI 
W związku z zwiększoną kwotą dochodów zwiększa się równieŜ  kwotę Wydatków 
Dział 600 – Transport i łączność 

Zwiększa się wydatki majątkowe o 216.865 zł tj.o kwotę otrzymanej dotacji 
Dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa 
Zwiększa się wydatki o kwotę 15.000 zł. Są to wydatki bieŜące na usługi geodezyjne , na 
mapy i poszerzenie granic dróg. 
Dział 801 – Oświata i wychowanie 

Zwiększa się o 10.000 zł, w tym rozdział  szkoły podstawowe  o 5000 zł, w rozdział -  
przedszkola  o 2000 zł i rozdział –Gimnazja o 3000 zł. Są to wydatki bieŜące i dotyczą w 
większości kosztów energii elektrycznej. 
Dział 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza  

Zwiększa się o 25.888 zł. Jest to pomoc materialna dla uczniów na wyprawkę szkolną 
zgodnie z otrzymaną dotacją. 
Dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

Zwiększa się o 8.500 zł. Są to wydatki bieŜące związane z pokryciem kosztów III Sejmiku 
Teatrów Wsi Polskiej jaki odbył się w OŜarowie, w tym wynagrodzenia i pochodne 600 zł. 
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2. Ponadto proponuje się przeniesień w planie wydatków między działami, rozdziałami i 
paragrafami w sposób następujący: 
Dział 758 – RóŜne rozliczenia 

Zwiększa się o 0.03 zł. Są  to rozliczenia między jednostkami samorządu terytorialnego. 
Nastąpiła pomyła rachunkowa. Było wpisane 56 gr, a powinno być 59 gr. 
Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
Zwiększa się i zmniejsza o kwotę 7.000,00 zł 
W rozdziale Gospodarka ściekowa i ochrona  wód  zwiększa się wydatki majątkowe  
dotyczące  zadania budowy dodatkowych przyłączy kanalizacyjnych w Mokrsku poniewaŜ 
były zaplanowane w wysokości większej niŜ jest faktyczne wykonanie. Natomiast zwiększa 
się wydatki majątkowe równieŜ w tym samym rozdziale dotyczące zakupów inwestycyjnych. 
Jest to zakup pompy szlamowej na oczyszczalnię ścieków.   
 
3.RównieŜ proponuje się dokonać zmian w planie przychodów i wydatków w sposób 
następujący: 
Dokonuje się przeniesienia tj .zmniejszenia  przychodów  z poŜyczek zaciągniętych na 
finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków pochodzących z budŜetu Unii 
Europejskiej  o 1.519.036 zł. O tą samą  kwotę  zwiększa się przychody z zaciągniętych 
kredytów i poŜyczek na rynku krajowym i równocześnie zmniejsza się  800.000 zł nasze 
przychody z zaciągniętych kredytów i poŜyczek. W związku ze zmianą, zmniejszeniem  
ogólnie  wartości przychodów o 800.000 zł, zmniejsza się wydatki w: 
W dziale 600  transport i łączność 

o 200.000 zł  tj  kwotę dotacji 
W dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

o 600.000 zł, w tym w rozdziale –Gospodarka ściekowa i ochrona wód o 100.000zł  / z 
projektu na opracowanie dokumentacji kosztorysowej na budowę kanalizacji w miejscowości 
Krzyworzeka/ i 500.000 zł w rozdziale Gospodarka odpadami /na likwidację dzikich 
wysypisk śmieci/ 

W związku z dokonanymi zmianami deficyt budŜetu gminy na 2009 rok wynosi 
4.542.371 zł i zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z: 
- kredytów zaciągniętych w bankach krajowych – 3.027.371 zł 
- poŜyczek – 965.000 zł 
- wolnych środków jako nadwyŜki środków pienięŜnych na rachunku bieŜącym budŜetu 
   gminy – 550.000 zł 

Przychody budŜetu gminy wynoszą 5.282.377 zł, rozchody 740.006 zł. 
 W związku z dokonanymi zmianami dokonuje się zmian załącznika 

inwestycyjnego do uchwały budŜetowej  oraz załącznika dotyczącego Limitów wydatków na 
wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2009-2011. 

W załączniku inwestycyjnym zmiana dotyczy: 
- poz.nr 2. Aktualna kwota  zadania  Przebudowa drogi gminnej Chotów-Krzyworzeka-
OŜarów wynosi 476.865,00. Nastąpiło zwiększenie o 216.865 zł. i zmniejszenie o 200 tys.zł. 
- poz. 17. Opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na budowę kanalizacji 
sanitarnej w miejscowości Krzyworzece. Była kwota  300.000 zł, po przetargu  kwota uległa 
zmniejszeniu i wynosi niecałe 200 tys.zł. W związku z tym zmniejsza się wydatki o 100.000 
zł. 
- poz.19. Budowa  dodatkowych przyłączy kanalizacyjnych w Mokrsku,  była kwota 90.208 
zł. Aktualna wartość wykonanych przyłączy to kwota 83.208 zł. Zmniejszenie jest o 7 tys.zł.  
z przeznaczeniem na zakup pompy szlamowej /poz.21 załącznika/ 
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- poz.23 Likwidacja dzikich wysypisk w gminie Mokrsko zmniejsza się kwotę o 
500.000,03.zł.. Aktualna kwota to 780.035,41 zł. 
 
 W załączniku Przychody i rozchody w 2009r zmniejsza się przychody ogółem. Była 
kwota 6.082.377 zł, zmniejsza się przychody o 800.000 zł do kwoty 5.282.377 zł. Zmianie 
ulega  pozycja kredytów na wartość 3.767.377 zł. Pozostałe pozycje nie ulegają zmianie. 
 
 W załączniku Limity wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne dopisano   
zadanie inwestycyjne pt.”Wzmocnie roli Szlaku Bursztynowego…” . zadanie rozpisane jest 
na 2 pozycje tj:  
- Dział 600 rozdział 60016 § 6050  kwota 37.200 zł /koszt opracowania dokumentacji/. 
   Jednostką realizującą zadanie jest Urząd Gminy/. 
- dział 758 rozdział 75809 § 6620, jest to kwota  dotacji jaką przekaŜemy dla Starostwa  na 
   pozostałe wydatki związane z Wzmocnieniem Roli Szlaku Bursztynowego – 35.864,59 zł w 
   roku 2009, w roku 2010 -  403.744,39 zł, w 2011r -  875.541,87 zł. 
Są to wszystkie zmiany w budŜecie gminy na dzień dzisiejszy. 
 
PoniewaŜ zapytań ani uwag nie było, Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXIV/176/09 w sprawie zmian w 
budŜecie gminy na 2009 rok. 
 
c/ uchwalenia funduszu sołeckiego 
 
Głos zabrała pani Stanek Małgorzata – Sekretarz Gminy. 
Otrzymaliście Szanowni radni 2 projekty uchwał tj: w sprawie wyraŜenia zgody na 
wyodrębnienie w budŜecie gminy Mokrsko środków stanowiących fundusz sołecki w roku 
budŜetowym 2010 oraz drugi projekt w sprawie nie wyraŜenia zgody. W związku z tym 
prosiłabym  o  decyzję jaka ma być podjęta uchwała.  
Środki funduszu sołeckiego mogą być wykorzystane na realizację zadań własnych gminy, 
które słuŜą poprawie Ŝycia mieszkańców i są. zgodne z strategią rozwoju gminy. W naszej 
gminie strategia nie obowiązuje, poniewaŜ była przyjęta na pewien okres czasu.  W 
przypadku uchwalenia funduszu sołeckiego warunkiem przyznania w danym roku 
budŜetowym środków z funduszu jest złoŜenie wniosku do Wójta Gminy. Wniosek powinien 
określać przedsięwzięcie przewidziane do realizacji wraz z oszacowaniem kosztów  oraz 
uzasadnieniem i być złoŜony do 30 września  br. 
Pani Skarbnik -  z uchwaleniem funduszu sołeckiego wiąŜe się szczegółowe rozliczanie i 
prowadzenie odrębnej ewidencji. KaŜde sołectwo  musi być oddzielnie księgowane. W 
związku z tym moim zdaniem naleŜałoby zatrudnić jeszcze 1 pracownika. W tej chwili jest 
jeden pracownik, który zajmuje się księgowością całej gminy. Dla kaŜdej szkoły i 
przedszkola czy jednostki OSP jest prowadzona oddzielna księgowość. RównieŜ kaŜda Rada 
Sołecka chce wiedzieć  jak wydatkowane są ich środki. Mając taką sieć szkół, przedszkoli  i 
jednostek pomocniczych, pracy przy księgowaniu na 1 osobę jest za duŜo. Rozliczenie 
funduszu sołeckiego podlega  szczególnemu rozliczeniu. Poza tym środki pozyskane z 
funduszy unijnych równieŜ podlegają szczegółowemu rozliczeniu. 
Radny Majtyka – jaki byłby koszt zatrudnienia pracownika . 
Wójt Gminy - pozyskiwanie funduszy  powoduje, Ŝe najpierw trzeba stworzyć projekt, 
później zrealizować i  na końcu rozliczyć, a nie test to takie proste.  
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Radny Majtyka – z funduszu sołeckiego mają być realizowane zadania własne gminy.  
Patrząc na nasze sołectwo OŜarów, to jest kilka organizacji społecznych i zespołów, które 
mają róŜne potrzeby. Gdy utworzymy fundusz sołecki będziemy mogli przeznaczyć środki  na 
1 zadanie własne gminy. Wydaje mi się,  Ŝe  lepiej  pozostawić tak jak jest, a  pracownicy 
niech zajmą się pisaniem konkretnych  większych wniosków i pozyskiwaniem większych 
środków.. Tworząc fundusz sołecki moŜemy odzyskać tylko ok.16 tys.zł.   
Wójt Gminy -  co będzie gdy ogłoszony zostanie  konkurs i liczone będą np. punkty za 
utworzenie funduszu sołeckiego i za przeznaczenie przez  sołectwo własnych środków na 
dane zadanie. Fundusz sołecki moŜe stanowić wkład własny przy składaniu wniosku o 
pozyskanie środków  na realizację konkretnego zadania.  
Chcę powiedzieć, Ŝe są gminy, które jednogłośnie uchwaliły fundusz sołecki i są takie,  które 
jednogłośnie  funduszu nie uchwaliły. PrzewaŜnie uchwalono fundusz sołecki w gminach, w 
których odpis środków z budŜetu gminy /podatku/ na sołectwa  odpowiada wysokości 
funduszu. Utworzenie fundusz sołeckiego ma zaktywizować społeczeństwo, czy tak będzie to 
się okaŜe. DuŜe sołectwa nie zyskują nic, natomiast małe dość duŜo.  
Z chwilą utworzenia funduszu budŜet gminy jest rozdrobniony bardziej niŜ do tej pory.  
Zamiast 80 tys.zł   na sołectwa z budŜetu gminy rozdysponowane jest 150 tys.zł. Najmniejsza 
kwota przypadająca na sołectwo wynosi 6 tys. zł. 
 
 PoniewaŜ więcej zapytań nie było, Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie: 
kto jest za wyraŜeniem zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy środków funduszu 
sołeckiego 
 
Za wyraŜeniem zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy środków funduszu 
sołeckiego na 2010 r nie głosował Ŝaden radny. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie: kto jest za nie wyraŜeniem 
zgody na utworzenie funduszu sołeckiego. 
 
8 radnych opowiedziało się za nie wyraŜeniem zgody na  wyodrębnienie w budŜecie 
gminy na rok 2010 środków funduszu sołeckiego,  przeciwnych głosów nie było, 6 
radnych wstrzymało się od głosu. 
 
Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXXIV/177/09 w sprawie  nie wyraŜenia zgody na 
wyodrębnienie w budŜecie gminy Mokrsko środków stanowiących fundusz sołecki w 
roku budŜetowym 2010  przy 8 głosach „za” i  6 głosach „wstrzymujących się”. 
 
 
d/ zatwierdzenia projektu konkursowego „Pomocna Dłoń” w ramach działania 
7.2.-przeciwdziałanie wykluczeniu i wzmacnianie sektora ekonomii społecznej, 
poddziałanie 7.2.1. – aktywizacja zawodowa i społeczna osób zagroŜonych 
wykluczeniem, priorytetu VII Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 
 
Głos zabrała pani Jolanta Gardyan – Kierownik GOPS 
W tym roku udało się nam pozyskać dodatkowe środki . Pracownicy z GOPS-u i ŚDS p.Agata 
Słowik i pani Agnieszka Klatka napisały projekt pt. „Pomocna Dłoń” w ramach priorytetu VII 
Operacyjnego Kapitał Ludzkiego poddziałanie 7.2.1 – aktywizacja zawodowa i społeczna 
osób zagroŜonych wykluczeniem.  
Na 160 złoŜonych wniosków przeszło tylko 18, w tym równieŜ  nasz projekt. 



 14

Obecnie negocjujemy jeszcze ostateczną kwotę dotacji. Wystąpiliśmy o kwotę ok.190 tys.zł. 
Mamy  przyznaną  juŜ kwotę 123 tys.zł,  a mamy moŜliwość negocjacji  i 
najprawdopodobniej otrzymamy 185 tys.zł. Okres trwania projektu obejmuje 18 m-cy. Kwota 
z projektu jest duŜym wsparciem dla ŚDS. Sytuacja ŚDS nie jest tragiczna, ale są juŜ pewne 
oszczędności i cięcie środków. Realizacja projektu pozwoli na dalszy rozwój ŚDS, obejmuje 
pomoc psychologiczną, pedagogiczną podopiecznych, kurs bukieciarstwa, komputerowy oraz 
organizację festynu w przyszłym roku. Obecnie trwają negocjacje o dodatkowe środki na 
paliwo i koszty zatrudnienia kierowcy, poniewaŜ na kursy będą dowoŜeni nasi uczestnicy. 
Projektem objętych jest 19 osób. Są to tylko osoby z naszej gminy pomimo,  Ŝe ŚDS działa na 
2 gminy Mokrsko i Skomlin. 
Przewodnicząca Rady -  czy nas jako Gminę ten projekt coś  kosztuje? 
Pani Gardyan -  z budŜetu gminy nie są wydatkowane Ŝadne środki. 
Wójt Gminy -  po  spotkaniu w Urzędzie Wojewódzkim  z Wice dyrektorem Wydziału 
Polityki Społecznej dowiedziałem się, Ŝe mają być zmienione zasady finansowania ŚDS. Jest 
nacisk aby utrzymanie ŚDS  przerzucić na Gminę, dotacja byłaby tylko częściowa. Na ten rok 
ze względów oszczędnościowych  jest propozycja wycofania  się z dofinansowania paliwa 
jako kosztów związanych z dowozem uczestników oraz wyŜywienia.  
Istnieje zagroŜenie, Ŝe pieniędzy na utrzymanie ŚDS moŜe być  zbyt mało. 
Napisanie tego wniosku było duŜym wyzwaniem dla p.Kierownik oraz pracowników , którzy 
go stworzyli. NaleŜą im się gratulacje. Pozyskanie środków  z tego projektu  spowoduje, Ŝe z 
budŜetu gminy przez 2 lata nie będziemy dokładać pieniędzy do ŚDS. 
 
PoniewaŜ więcej głosów w dyskusji nie było,  Przewodnicząca  Rady poprosiła Komisje 
Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXIV/178/09 w sprawie 
zatwierdzenia projektu konkursowego „Pomocna Dłoń” w ramach działania 7.2.- 
przeciwdziałanie wykluczeniu i wzmacnianie sektora ekonomii społecznej, 
poddziałania 7.2.1. aktywizacja zawodowa i społeczna osób zagroŜonych 
wykluczeniem społecznym, Priorytetu VII Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
2007-2013. 
 
 
e/ zaopiniowanie projektu Uchwały Rady Miasta Ruda Śląska dotyczącej 
likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala 
Miejskiego w Rudzie Śląskiej z siedziba przy ul.Lipa 2. 
 
Głos zabrała Pani Beata Marczak – Kierownik Referatu Zamówień i Pozyskiwania Funduszy. 
Jeden pacjent z naszej gminy Mokrsko leczył się w Szpitalu W Rudzie Śląskiej przy ul.Lipa 2 
W związku z tym zgodnie z przepisami  Rada Gminy wyraŜa swoją opinię w przypadku 
likwidacji Zakładu. Opinia ta nie jest wiąŜąca dla Rady Miasta Gminy Ruda Śląska, która jest 
organem załoŜycielskim dla tego szpitala. Szpital będzie przekształcany w spółkę z 
ograniczoną odpowiedzialnością  z 100% udziałem Miasta  Ruda Śląska. Nazwa będzie 
Szpital Miejski w Rudzie Śląskiej. W projekcie uchwały Rady Miasta Ruda Śląska deklaruje 
się osobom korzystającym ze świadczeń zdrowotnych , dalsze nieprzerwane udzielanie 
świadczeń  związanych z zapewnieniem usług medycznych w zakresie całodobowego 
leczenia i pielęgnacji oraz fizykoterapii, rehabilitacji  i profilaktyki  bez ograniczenia ich 
dostępności. Do projektu uchwały dołączony jest  załącznik nr 1, w którym są 
wyszczególnione oddziały  znajdujące się w szpitalu oraz liczba łóŜek. 
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Pytań  ani uwag nie było. Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i Wniosków o 
przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy przy jednym głosie wstrzymującym się podjęła uchwałę Nr 
XXXIV/179/09 w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Ruda Śląska 
dotyczącej likwidacji Samodzielnego Publicznego  Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Szpitala Miejskiego w Rudzie Śląskiej przy ul.Lipa 2. 

 
 
 

P u n k t  9 
 

Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
 

Informację o realizacji interpelacji zgłoszonych na ostatniej sesji, radni którzy je zgłosili  
otrzymali. W związku z powyŜszym zrezygnowano z jej odczytywania. 
 
Radny Piśniak – wczoraj na ręce p. Przewodniczącej złoŜyłem wniosek w sprawie 
zobligowania p.Wójta  do dokonania wszelkich starań zmierzających do realizacji projektu 
budowy boiska sportowego w Mokrsku. Wniosek złoŜyłem nie wiedząc jaka będzie 
odpowiedź na  interpelację, którą zgłosiłem na ostatniej sesji /treść otrzymanej odpowiedzi 
radny Piśniak odczytał/. Jestem usatysfakcjonowany tą odpowiedzią., mam zapewnienie, Ŝe 
czynione są przez Pana Wójta starania w sprawie boiska. Mam małą tylko uwagę, poniewaŜ 
zgłaszając wniosek chciałem być przy pierwszym szkicu projektowym boiska. Jest mi trochę 
przykro, Ŝe pominięto moją osobę. Mam nadzieję, Ŝe w drugim etapie będę mógł 
uczestniczyć. 
Wycofuję mój wniosek. 
Wójt Gminy -  rozmawiając z projektem na temat boiska przedstawiliśmy tylko swoją 
koncepcję i  oczekiwania. Poinformowaliśmy projektanta, na jakim terenie ma być boisko. 
Ma  przedstawić nam koncepcję co moŜe na tym terenie się zmieścić.  
Pojawiła się  pewna wątpliwość jeśli chodzi o budynek socjalny. Nasza propozycja była aby 
połączyć  budynek z dworkiem.  Projektant oglądając dworek,  nie uwaŜa   ten pomysł za 
dobry. MoŜe się okazać, Ŝe dobudowanie pomieszczenia do istniejącego budynku spowoduje, 
Ŝe cały budynek trzeba remontować. 
Radny Piśniak – miałem równieŜ okazję rozmawiać z p.Wawrzyniakiem na temat budynku 
socjalno szatniowym. Stwierdził, podobnie jak Pan Wójt mówił, Ŝe niekoniecznie taniej 
będzie kosztowało dobudowanie pomieszczeń do juŜ istniejącego budynku. 
Pani Przewodnicząca -  przedstawiła pismo  z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego z dnia 22 czerwca br w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej 
p.w.Św.Ap.Piotra i Pawła w Krzyworzece na pokrycie kosztów zadania pn.Krzyworzeka, 
kościół parafialny – remont dzwonnicy z XIII w. 
Pani Patrycja Baranowska – przedstawiła informacje na temat istniejących zespołów 
ludowych i kapel oraz orkiestr dętych w gminie./informacje w załączeniu/ 
Wójt Gminy  
1.Zakończyliśmy procedurę związaną z ewidencją dzikich wysypisk, wykonaliśmy róŜnego 
   rodzaju kosztorysy  ich likwidacji. DuŜą pomoc i podpowiedź w tym zakresie otrzymaliśmy 
   od firmy Eko-region. Zmiany w budŜecie dotyczące zmniejszenia kwot na to zadania są 
   dzięki podpowiedziom tej  firmy.  
   W sołectwie Chotów teren /Łysa Góra/, na którym  będą  likwidowane dzikie wysypiska 
    naleŜy do  wspólnoty wiejskiej. Aby samochód tam dojechał muszą być usunięte drzewa. 
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    W związku z tym mam prośbę do sołtysa , członków Rady Sołeckiej oraz radnej z Chotowa 
     aby zastanowić się co zrobić z ściętym drzewem. Jeśli  będziecie chcieli 
    zagospodarować je we własnym zakresie, to  sołtys powinien wystąpić z   wnioskiem do 
    Urzędu  Gminy o wydanie zezwolenia na wycięcie drzew. Sami je ścinacie, sprzedajecie i 
    uprzątacie gałęzie. Urząd Gminy nie bierze w tym udziału. 
    JeŜeli Gmina ma uczestniczyć  przy usuwaniu drzew, to bierze na siebie całe zadanie. 
    W Krzyworzece  dzikie wysypisko znajduje się na działce gminnej, do nas będzie naleŜało 
    usunięcie drzew. 
    Zastanawialiśmy się co zrobić, aby nie wywoŜono później śmieci na teren, który został   
    uprzątnięty. Propozycja nasza jest aby teren wokół wysypisk  obwałować i obsadzić    
   drzewami. Wjazd na piaskownie będzie ograniczony. Będzie tylko 1 wjazd zamknięty.     
   Klucze będzie miał sołtys.  
   PoniewaŜ w Komornikach i Chotowie istnieje moŜliwość wydobywania jeszcze piasku 
   naleŜy zdecydować czy nasadzenie drzew ma być na    większym terenie, czy piach ma 
   być jeszcze wydobywany. 
2.Do tej pory nie mamy zawartej Ŝadnej umowy dotyczącej odbierania wałęsających się psów 
   w gminie . Gmina Wieluń wycofała się z budowy schroniska dla psów. W związku z tym 
   proponowałbym na ten rok zawrzeć taką umowę z schroniskiem z Łodzi. 
 
Pan Szkudlarek Z. sołtys  
- PoniewaŜ na gminnym wysypisku śmieci w Mokrsku są moŜliwości składowania jeszcze 
   odpadów, mieszkańcy zgłaszają wniosek o otwarcie chociaŜ raz w roku wysypiska śmieci. 
-  Na Zmyślonie jadąc od OŜarowa po prawej stronie skręcając do Komornik jest niewidoczny 
    zakręt. Nie widać samochodów  jadących od Mokrska w stronę OŜarowa, poniewaŜ są tak 
    duŜe zarośla i nie wykoszone pobocza. MoŜe dojść do jakiejś kolizji. NaleŜałoby wykosić 
    pobocze na zakręcie drogi oraz  wysepkę. 
- na 30 sierpnia br   są planowane doŜynki gminne w Komornikach. W związku z tym 
   prosimy wszystkie wioski o przygotowanie wieńców doŜynkowych. 
Wójt Gminy  
– oficjalnie wysypisko jest juŜ zamknięte i nie ma takiej moŜliwości. 
- Gmina nasza będzie chciała wziąć udział w doŜynkach wojewódzkich. Jeden wieniec  z 
   naszej gminy wybrany np.w konkursie moŜe zaistnieć na doŜynkach wojewódzkich. 
Przewodnicząca Rady – JeŜeli ma być  konkurs wieńców doŜynkowych, czy Pan Wójt 
przewiduje jakieś nagrody.  
Radny Rzepka -  Nie tylko niebezpiecznie jest na Zmyślonej. Powiat powinien wykosić 
wszystkie pobocza przy drogach powiatowych. Obecnie jedzie się jak w tunelu. Trawa jest 
duŜo wyŜsza niŜ auta. /np.droga Komorniki-Mokrsko/. 
Radna Strózik – ponowiła interpelację w sprawie podcięcia gałęzi drzew rosnących przy 
posesji pani Ewy Jesionek. 
Pan Braliński Z. 
- na zebraniu wiejskim był wniosek o dołoŜenie rury z kaŜdej strony na przepuście na 
zakręcie od  Smug w stronę Lipia. Mieszkańcy informowali mnie, Ŝe doszłoby w tym miejscu 
do wypadku.  
- został wykopany rów od transformatora w stronę Plewiny. Po ulewach obsuwają się brzegi 
UwaŜam, Ŝe naleŜy  nawieźć kamienia i utwardzić pobocze. Ponadto powinny zostać podcięte 
gałęzie drzew zwisające nad drogą. Składałem  wniosek o wysłanie  w tej sprawie pism do 
właścicieli, którzy mają działki leśne przy drodze. Dotychczas nie ma Ŝadnego odzewu.  W 
związku z tym ponawiam swój wniosek. 
- był objazd dróg w gminie przez Komisje Rady. Został zgłoszony wniosek Komisji o 
wystąpienie do p.Dobrowolskiego o wycięcie samosiei drzew i obcięcie gałęzi zwisających 



 17

nad drogą. Jego działka graniczy z drogą od Plewiny do Motyla. Drzewa wrastają w drogę i 
jest coraz węŜsza. 
-  co z działką po p.Bednarku. Widziałem  na tej działce geodetów, są wkopane kamienie 
graniczne. Jest postawiona ładna tablica informacyjna . NaleŜałoby  działkę uporządkować i 
wykosić. 
Pani Stanek, Sekretarz – Gmina nie jest jeszcze właścicielem tej działki. Czekamy na 
przekazanie nam jej w formie darowizny przez Wojewodę. Procedura jest b.długa. Geodeci 
byli na wznowieniu granic na zlecenie Starostwa. 
Wójt Gminy  -  jeśli chodzi o drogi na Motylu to jest problem z  ilością właścicieli działek. 
Poza tym drogi są b.wąskie. Najlepiej byłoby wznowić granice i później  zobowiązać 
właścicieli działek do zachowania linii przebiegu drogi. WiąŜe się to jednak z kosztami. 
Jest jeszcze inny sposób, trochę tańszy tj. wyznaczenie przez geodetę znaków, bez ich 
nabijania.  Po określeniu granicy drogi moŜemy  Ŝądać usunięcia wszystkiego co jest na 
naszym terenie. Część jednak osób nie reaguje na nasze upomnienia. 
Pani Przewodnicząca – ja popieram  radnego Bralińskiego. Drogą, gdzie jest skomliński las 
nie moŜna juŜ przejechać gdyŜ jest b.wąska. 
Radny Juszczak -  2 tygodnie temu podczas burzy 1 topola rosnąca na placu hydroforni 
została wyrwana. NaleŜałoby podjąć decyzje o wycięciu drzew rosnących na stacji 
uzdatniania wody w OŜarowie poniewaŜ  zagraŜają budynkom. 
Pani Gładysz -  pani sołtys z Chotowa musiała opuścić sesję i prosiła abym zgłosiła w jej 
imieniu: 
- naprawę dziur w nawierzchni drogi powiatowej w Chotówie 
- wykoszenie traw rosnących przy drogach powiatowych, 
Ponadto radna Gładysz zwróciła się  z zapytaniem co  zakupem kosiarki  do wykaszania 
parku w Chotowie oraz uprzątnięcia Ŝwiru przed  budynkiem OSP w Chotowie. 
Wójt Gminy – kosiarka została juŜ zakupiona. W szkole została zatrudniona osoba, która ma 
dbać o teren placu szkolnego i parku. 
Radny Piśniak  
-  zgłosił wniosek o wycięcie drzew z terenu istniejącego  boiska sportowego  w Mokrsku. 
DruŜyna z Mokrska awansowała do klasy wyŜszej. W związku z tym są większe wymagania 
dotyczące boiska jeśli chodzi o bezpieczeństwo.  JeŜeli trwałoby to dłuŜej niŜ do końca lipca, 
to proponowałbym wycięcie drzew przesunąć na koniec sezonu. Pieniądze ze sprzedaŜy 
drzewa wnioskuje przekazać do wykorzystania przez klub sportowy z Mokrska. 
- czy będzie wykonywane ogrodzenie szkoły od  ulicy i czy jest propozycja zmiany 
postawienia bramy wjazdowej. Czy nie moŜna byłoby postawić tam znaku zakazu wjazdu 
pojazdów, za wyjątkiem pojazdów będących własnością mieszkających tam osób oraz 
instytucji mających siedzibę w budynku szkolnym. W okresie roku szkolnego dookoła  
budynków szkolnych przejeŜdŜa  wiele samochodów,  moŜe dojść do wypadku. 
Proponowałbym równieŜ podobnie jak jest na terenie szkoły w Skomlinie,  postawienie u nas 
tablicy z napisem „Zakaz przebywania osób nieupowaŜnionych na terenie szkoły po  
godzinach  zajęć lekcyjnych”, / np. po godzinie 16oo/ 
Na terenie naleŜącego do przedszkola jak równieŜ do szkoły przebywają róŜne osoby i w 
róŜnych godzinach. Tablica musiała być podpisana przez  osobę upowaŜnioną. 
Wójt Gminy 
- jeśli jest  potrzeba postawienia tablicy czy jakiegoś znaku, dyrektorzy placówek mogą się 
porozumieć i w ramach posiadanego budŜetu je zakupić. Ja nie widzę przeszkód aby taki znak 
czy tablicę postawić.  Z obiektu szkolnego korzystają 4 placówki  i ich  dyrektorzy powinni 
się porozumieć.  
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- jeśli chodzi o wniosek dot. wycięcia drzew na boisku, moŜna dosyć  szybko go zrealizować.  
Chciałbym jednak je ściąć dopiero, gdy będę miał gwarancję na jego zbycie. Proponuję tylko 
aby sportowcy  znaleźli klienta. 
 

 
P u n k t  10 

 
Zamknięcie obrad sesji 

 
Przewodnicząc  Rady Gminy - PoniewaŜ porządek obrad został wyczerpany, dziękuję 
wszystkim za przybycie i zamykam obrady XXXIV sesji Rady Gminy Mokrsko. 
 
 
Na dzisiejszej sesji zostały podjęte następujące uchwały stanowiące integralna część 
protokółu: 
 
 
Lp. Nr uchwały W  sprawie 

 
1. XXXIV/175/09 Zaciągnięcie kredytu na finansowanie planowanego deficytu 

budŜetu gminy Mokrsko na zadania określone w uchwale 
budŜetowej na 2009r 

2. XXXIV/176/09 Zmian w budŜecie gminy na 2009 rok 
 

3. XXXIV/177/09 Nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie Gminy 
Mokrsko środków stanowiących fundusz sołecki w roku 
budŜetowym 2010 

4. XXXIV/178/09  Zatwierdzenia projektu konkursowego „Pomocna Dłoń” w 
ramach działania 7.2-przeciwdziałanie wykluczeniu i 
wzmacnianie sektora ekonomii społecznej, poddziałanie 7.2.1 
– aktywizacja zawodowa i społeczna osób zagroŜonych 
wykluczeniem społecznym, Priorytetu VII Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013. 

5. XXXIV/179/09 Zaopiniowania projektu Uchwały rady Miasta Ruda Śląska 
dotyczącej likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej Szpitala Miejskiego w Rudzie Śląskiej z 
siedziba przy ul.Lipa 2 
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Na powyŜszym protokół zakończono i podpisano.- 
 
   Protokółowała:       Przewodnicząca Rady Gminy 
 
   Ewa Jędrzejak       Sokół Sabina 
 
 
 
Protokół niniejszy obejmuje: 
1.Streszczenie przebiegu obrad sesji od strony 1 – 18 
2. Uchwały podjęte na sesji od nr XXXVI/175/09 do XXXIV/179/09 
3.Załączniki jak niŜej: 
 
Lp. Treść załącznika Ilość stron 

 
1. Informacja Wójta Gminy o działalności międzysesyjnej  
2. Informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego 

w roku 2008 na terenie gminy Mokrsko  
6 

3. Informacja na temat bezrobocia na terenie gminy Mokrsko wg stanu 
na dzień 31.05.2009 

6 

4. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie 
planowanego deficytu budŜetu gminy Mokrsko na zadania określone 
w uchwale budŜetowej na 2009r 

1 

5. Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2009 rok 7 
6. Projekt uchwały w sprawie nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie 

w budŜecie Gminy Mokrsko środków stanowiących fundusz sołecki 
w roku budŜetowym 2010 

1 

7. Projekt  uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu konkursowego 
„Pomocna Dłoń” w ramach działania 7.2-przeciwdziałanie 
wykluczeniu i wzmacnianie sektora ekonomii społecznej, 
poddziałania 7.2.1.-aktywizacja zawodowa i społeczna osób 
zagroŜonych wykluczeniem społecznym, Priorytetu VII Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 

19 

8. Informacja na temat „projektu Pomocna Dłoń” finansowanego z 
środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 

1 

9. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu Uchwały Rady 
Miasta Ruda Śląska dotyczącej likwidacji Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Miejskiego w 
Rudzie Śląskiej z siedzibą przy ul.Lipa 2 

1 
 

10. Informacja na temat działalności zespołu ludowego z Chotowa,  2 
11. Informacja na temat Zespołu Ludowo Śpiewaczego „Dworzanki” z 

Mokrska 
3 

12. Historia Kapeli Podwórkowej w OŜarowie 2 
 

13. Informacja na temat Dziecięcego Zespołu Obrzędowego w 
OŜarowie 

4 

14. Informacja dotycząca działalności Orkiestry Dętej w Słupsku 2 
15. Historia Orkiestry Dętej w OŜarowie 3 
16. Historia Zespołu Śpiewaczo-Obrzędowego z OŜarowa 3 
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